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Kommunfullmäktige 2012-11-05  
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 

 

Plats och tid Kommunhusets tingssal måndagen den 5 november 2012, kl 
18.30-22.00. Ajournering mellan kl 20.20-20.35. 

 

Beslutande Se Bilaga 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Övriga deltagande  Stellan Lindeberg, tf kommunchef   
 Agneta Rodriguez, nämndssekreterare 
 Michael Leijonhud, infrastrukturkansliet, § 153 
 Victoria Schön-Månsson, ekonomiansvarig, § 155-156 
 

 
 

Utses att justera Kjell Front (C) och Jenny Joelsson (S)      
 
Tid och plats för justering Kommunhuset måndagen den 12 november 2012 kl 15.00   

 
 
 
Underskrifter Sekreterare  ............................................................ Paragrafer 150 - 177 
  Agneta Rodriguez 

 
 Ordförande  ............................................................ 
  Anders Ek 
 
 Justerande    ............................................................................................................. 
  Kjell Front  Jenny Joelsson 
_________________________________________________________________________________________ 
 

ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 
Nämnd/Styrelse Kommunfullmäktige    

 
Sammanträdesdatum  2012-11-05  
 
Datum för anslags uppsättande  2012-11-13 Datum för anslags nedtagande 2012-12-05 
 
 

Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset 
   
 
Underskrift   ............................................................ 
 Agneta Rodriguez 
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 KF § 150   DNR: KU.2012.94  

 
 

Godkännande av dagordning  
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Dagordningen godkännes. 
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Fråga om sammanträdet blivit i laga ordning kungjort  

Meddelas att kallelse till dagens sammanträde skett genom föreskriven 
annonsering i ortens tidningar, anslag på kommunens officiella anslagstavla, 
annonsering på kommunens hemsida samt genom personliga kallelser till 
samtliga ledamöter. Därjämte har även ersättarna erhållit kallelsen för 
kännedom. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Sammanträdet har  blivit i laga ordning kungjort. 
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Allmänhetens frågestund  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2012-10-01 ställde Torbjörn 
Midunger, Berga, frågor till kommunstyrelsens ordförande Ingemar 
Svanström (C) angående delen i översiktsplanen som berör förslag om ett 
reservat för ett framtida triangelspår i Berga. Torbjörn Midunger 
överlämnade till kommunfullmäktiges ordförande en namninsamling med 
drygt 850 påskrifter av personer som säger nej till nytt järnvägsspår utanför 
Berga i Högsby kommuns översiktsplan. 

Vid dagens sammanträde läser kommunstyrelsens ordförande upp skriftligt 
svar på Midungers frågor. 

Torbjörn Midunger tackar för svaret, och ställer följdfrågor, om bland annat 
Infrastrukturkansliets medverkan, till kommunstyrelsens ordförande och 
överlämnar till kommunfullmäktiges ordförande Anders Ek (C) ytterligare 
33 nya namnpåskrifter. 
 
Kommunstyrelsens ordförande besvarar frågorna och förklarar att när 
infrastrukturkansliet bildades hade styrgruppen, som bestod av 
kommunstyrelseordförandena och kommuncheferna, ett klart uppdrag från 
kommunerna, nämligen att man skulle bevaka Stångådalsbanan och lägga 
förslag på hur snabbare och säkrare förbindelser skulle kunna uppnås. 
 
Elisabeth Angervall, Högsby, ställer också frågor till kommunstyrelsens 
ordförande om bland annat tåg- och godstrafik, tågbiljettförsäljning  
 
Kommunstyrelsens ordförande besvarar frågorna. 
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Information angående infrastruktur   

Michael Leijonhud från Infrastrukturkansliet informerar om de satsningar 
och engagemang som pågår bland annat vad gäller Stångådalsbanan. 

Efter informationen ges tillfälle för ledamöterna att lämna synpunkter och 
ställa frågor. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige tackar för informationen. 
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Antagande av Översiktsplan för Högsby kommun     
Enligt plan- och bygglagen ska alla kommuner ha en kommunövergripande 
översiktsplan. Planen är inte juridiskt bindande, men anses vara ett av 
kommunens viktigaste planeringsredskap. Översiktsplanens syfte är att 
utgöra ett beslutsunderlag vid beslut om användningen av mark- och 
vattenområden, samt hur den bebyggda miljön ska utvecklas och bevaras. 
 
För att uppfylla sitt syfte som ett aktuellt planeringsinstrument är Högsby 
kommuns gällande översiktsplan från 1994 i behov av att omarbetas. Ett 
förslag till ny översiktsplan togs fram 2010 och ett samråd genomfördes 
under perioden 2010-07-15 till och med 2010-09-09. Efter samrådet 
sammanställdes synpunkterna i en samrådsredogörelse. Förslaget till 
översiktsplan justerades därefter till en utställningshandling.  
 
Översiktsplanen har varit utställd under tiden 2012-04-06 till och med 
2012-06-08. Handlingarna har skickats till berörda myndigheter, 
sammanslutningar och enskilda som har ett väsentligt intresse av 
planförslaget. Handlingarna har även funnits att tillgå på biblioteket Misteln 
och på kommunens webbsida under nyheter www. hogsby.se. Under 
utställningstiden inkom 15 skriftliga yttranden till kommunen. Efter att 
utställningstiden gått ut kom ytterligare 7 yttranden. Synpunkterna har 
sammanställts i ett utlåtande efter utställning där även kommunens 
kommentarer redovisas. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Översiktsplan för Högsby kommun antas. 
_____ 
 
Yrkande 
Raymond Asp (S), yrkar att reservat för triangel-förbigångsspår i 
områdesbeskriven för Berga samhälle tas bort och att skrivningen under 
Allmänna intressen, kommunikationer, med hänvisning till åtgärdsförslag 
för Stångådalsbanan utgår, då denna utredning inte beretts eller beslutats av 
kommunstyrelse eller fullmäktige och inte kan vara, som det står, ett uttryck 
för Högsby kommuns vilja. I övrigt bifalles planen.  
 
Monika Olsberg (M), Tommy Palmgren (V) och Helén Danielsson (KD) 
instämmer i första delen av Raymond Asps (S) yrkar om att ett reservat för 
ett framtida triangelspår i Berga tas bort ur översiktsplanen. I övrigt bifalles 
planen.  
 
Ingemar Svanström (C), med instämmande av Gunilla Schollin-Borg (MP), 
yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Jonas Erlandsson (S) yrkar att sammanträdet ajourneras i 15 minuter innan 
beslut fattas. 
 
Ajournering 
Sammanträdet ajourneras i 15 minuter, mellan kl 20.20-20.35. 
 
Tilläggsyrkande 
Ingemar Svanström (C) tillägger att beslutet kompletteras och får följande 
lydelse: Utlåtandet och förslag till ändringar/kompletteringar av 
översiktsplanen godkännes. Översiktsplan för Högsby kommun antas efter 
det att ändringar i text- och kartmaterial införts i planhandlingarna enligt 
kommunens svar på yttrandena i utlåtandet. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om fullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 
godkänna översiktsplanen i sin helhel eller enligt Raymond Asps (S) med 
fleras yrkanden att delen om ett reservat för ett framtida triangelspår i Berga 
tas bort ur översiktsplanen. Ordföranden finner att fullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag att godkänna översiktsplanen. Omröstning 
begärs. Följande röstningsordning godkännes, den som bifaller 
kommunstyrelsens förslag röstar ja och den som bifaller Raymond Asps (S) 
med fleras yrkande röstar nej. Vid omröstning avges 23 ja-röster, 13 nej-
röster och 3 avstår enligt bifogad lista.  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Utlåtandet och förslag till ändringar/kompletteringar av översiktsplanen 
godkännes. Översiktsplan för Högsby kommun antas efter det att ändringar i 
text- och kartmaterial införts i planhandlingarna enligt kommunens svar på 
yttrandena i utlåtandet. 
 
Reservation 
Raymond Asp (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande och lämnar en skriftlig reservation, som biläggs protokollet. 
 
Heléne Danielsson (KD), Tommy Palmgren (V), Evert Andersson (SD), 
Roland Waern (M), Monika Olsberg (M), Sune Olsson (SD), Egon Ericsson 
(S) och Sven-Bertil Ohlsson (S) reserverar sig också mot beslutet. 
 
Beslutsunderlag 
Utlåtande ÖP 20120903.pdf  

 
 
Beslutsexpediering 
   Stadsarkitekten 
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Delårsrapport 2012-08-31        
Det totala ekonomiska utfallet efter åtta månader uppvisar ett positivt 
resultat på 10,3 mkr. Resultatprognosen för 2012 visar på ett överskott på 
7,6 mkr, vilket kan jämföras med det budgeterat resultat på 1,6 mkr. Detta 
innebär en prognostiserad positiv budgetavvikelse på 6,0 mkr. 
Verksamheterna visar ett prognostiserat överskott på 0,4 mkr för 2012 
medan finansförvaltningen visar ett prognostiserat överskott på 5,6 mkr.  
 
Den prognostiserade måluppfyllelsen för 2011 uppgår till totalt 83 %, vilket 
innebär en förbättring jämfört med föregående års utfall (77 %). 
 
Sjukfrånvaron har ökat jämfört med samma period föregående år. Den totala 
sjukfrånvaron uppgår per 2012-08-31 till 6,1 %, vilket är en ökning med 
0,8 % -enheter jämfört med motsvarande period föregående år. 
 
Befolkningen i kommunen har under årets första sju månader minskat med 
28 personer. Födelsenetto samt inrikes flyttnetto är negativ medan utrikes 
flyttnetto är positivt. 
 
Efter framtagen rapport har Rådet för kommunal redovisning meddelat att 
vinstutdelning från Kommuninvest inte skall redovisas  i resultaträkningen 
utan enbart i balansräkningen vilket innebär att prognosen på helår kommer 
att revideras med  0,4 mkr varför överskott då slutar på 7,2 mkr istället. 
Revisorerna har godkänt att denna revidering lämnas på detta sätt istället för 
att göra om delårsbokslutet. 

Delårsrapporten har granskats av PwC, kommunens och Östra Smålands 
Kommunalteknikförbunds revisorer. Granskningsrapporter är upprättade. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Delårsrapport 2012-08-31 godkännes och överlämnas till 
kommunfullmäktige. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Delårsrapport 2012-08-31 godkännes 
 
Beslutsunderlag 
Revisionsrapport ÖSK 2012-10-25 
Utlåtande o revisionsrapport ang delårsbokslut 2012 2012-10-15 
Delårsbokslut 2012-08-31 till KS.pdf  
 
Beslutsexpediering 
Revisonen 
Ekonomi   
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Ekonomisk omvärldsanalys   

Ekonomiansvarig Victoria Schön-Månsson redovisar omvärldsanalys inför 
budgetarbetet 2014 och berör bland annat punkterna: 

- Befolkning 
-   Skattekraft/skatteintäkter 
-  Ekonomiska nyckeltal 
-   Sjukfrånvaro 
-   Verksamhetskostnader 

Tf kommunchef Stellan Lindeberg meddelar att fullmäktige kommer att få 
ytterligare information på nästa sammanträde, då kommer redovisas hur 
kommunen ligger till i jämförelse med andra kommuner. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige tackar för informationen och lägger första delen av 
omvärldsanalysen till handlingarna. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
  Ekonomi  
 



 
HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 10 (33) 
 
Kommunfullmäktige 2012-11-05  
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 

 
 KF § 157   DNR: KU.2012.54  

 
 
Förslag om återföring av ekonomiska medel för tillgänglighetsplan 

För 2011 avsattes 303 500 kr till Tillgänglighetsplan, utfallet av dessa blev 
155 100 kr. Överskottet 148 400 kr återfördes till Högsby kommun.    
  
För att överskottet ska återföras till ÖSK, för fortsatt arbete med 
tillgänglighetsplanen, fick ÖSK tillsammans med handikappsrådet i uppdrag 
(KS § 83) att redogöra för önskade åtgärder och beräknade kostnader. 
 
ÖSK tillsammans med handikappsrådet föreslår nedanstående åtgärder. 
Kontrastmarkeringar utomhus förbättras, kostnad ca 45 000 kr.  
Skyltning för synsvaga i fastigheten Misteln, kostnad ca 40 000 kr. 

Ramp och dörrautomatik vid Teknikbyggnad och vid Resursen på 
Fröviskolan, kostnad ca 70 000 kr. Eventuellt överskridande av budget 
148 400 kr för ovanstående åtgärder, tas av ÖSK ordinarie UH budget. 
 
Kommunfullmäktgies beslut enligt kommunstyrelsens förslag  

148 400 kronor anslås för att i enligt med upprättat förslag ifrån ÖSK 
genomföra resterande delar i kommunens Tillgänglighetsplan, vilka inte 
blev genomförda under 2011.  
 
Finansiering sker via kommunens rörelsekapital. 

 
 
 
Beslutsunderlag 
Åtgärdsförslag uppföljning steg 1 o 2, tillgänglighetsplan.xls  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
ÖSK 
Ekonomi 
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Försäljning av panncentralen på Ringvägen    
Panncentralen på Ringvägen i Högsby, Högsholm 1:41 nyttjas av Högsby 
Energi AB för produktion av fjärrvärme.  
 
Panncentralen på Ringvägen i Högsby är en fristående fastighet till skillnad 
från övriga panncentraler (Fröviskolan och Mogården) där panncentralerna 
är en del av större fastigheter. 
 
Högsby kommuns bokförda värde för panncentralen på Ringvägen i 
Högsby, Högsholm 1:41 är 0 kr. 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Panncentralen på Ringvägen, Högsholm 1:41, säljs till det kommunala 
bolaget, Högsby Energi AB för 1 (en) SEK. 
 
 
Beslutsunderlag 
Köpekontrakt Högsholm 1.41.pdf  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
Ekonomi 
HEAB 
ÖSK-fastighetsavdelning 
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Tillsyn av försäljning av tobak, folköl och vissa receptfria läkemedel      
Ärendet återremitterades KF § 115, 2012-09-03, till kommunstyrelsen för 
framtagande av förslag på hur de nya arbetsuppgifterna för 
miljöinspektörerna ska finansieras. 
 
Myndighetsnämnden behandlade ärendet på sitt sammanträde 12-06-14, där 
man beslutade att myndighetsnämnden föreslås få ansvaret för tillsynen av 
läkemedels-, tobaks-, samt folkölsförsäljningen och att arbetsuppgifterna 
delegeras enligt upprättad delegationsordning till kommunens 
miljöinspektörer samt att samma taxa som vid livsmedelstillsynen tillämpas 
för tillsynsavgifterna. 
 
Den bedömning som gjorts av verksamheten är att den tidsmässigt är 
mycket begränsad och kan rymmas inom miljöinspektörernas ordinarie 
arbete. Dessutom överlämnas energieffektiviseringsfrågorna till ÖSK efter 
årsskiftet, vilket då medför att en del tid frigörs för inspektörerna att hantera 
de tillkommande arbetsuppgifterna. En oklarhet kring avgifterna för dessa 
tillkommande tillsynsobjekt har uppmärksammats och behöver därför 
tydliggöras. I myndighetsnämndens förslag står det att samma taxa ska 
tillämpas som för livsmedelstillsynen. Då livsmedelstaxan är konstruerad 
efter andra förutsättningar och dessutom är årsbaserad blir detta fel. Som 
taxa för tillsynen bör istället myndighetsnämndens ordinarie timtaxa 
tillämpas. Bedömning har gjorts att någon ytterligare finansiering för 
nämnda tillsyn således inte behövs. 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Myndighetsnämnden får ansvaret för tillsynen av läkemedels-, tobaks-, och 
folkölsförsäljningen. 
 
Arbetsuppgifterna delegeras enligt upprättad delegationsordning till 
kommunens miljöinspektörer. 
 
Myndighetsnämndens ordinarie timtaxa tillämpas som tillsynsavgifter.  
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
Miljöinspektörerna  
Miljö- och byggnadskontorets expedition 
Ekonomi 
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Årets arbetsplats     
2009 beslutades att Högsby kommun ska utse Årets arbetsplats. Ett 
medborgarförslag var bakgrunden till detta. 
 
Dåvarande personalutskottet föreslog att medarbetarenkäten skulle utgöra 
underlag för hur arbetsplatsen skulle utses. Tanken var då att genomföra 
medarbetarenkät varje år. 
 
I och med att enkäten, enligt nu gällande planering, dock ska genomföras 
vartannat år haltar det lite. En annan tanke var att enkäten ska vara ett 
objektivt ”mätinstrument”.  
 
Personalutskottet önskar se över ramverket för detta som håller över tid. 
 
Det nya förslaget är följande: 
Vinnaren i ”årets arbetsplats” utses genom nomineringar och jurybeslut. 
Vinnaren kan vara både en medarbetare och ett arbetslag.  
 
För att komma ifråga att bli utsedd till Årets medarbetare/arbetslag ska 
personen/arbetslaget ha bidragit till verksamhetsutveckling, visat på goda 
resultat och gjort insatser utöver det vanliga. Personalutskottet ska kunna 
revidera kriterierna beroende på vad som behöver uppmärksammas. 

 
  Förslag till årets medarbetare kan lämnas ifrån 

• allmänheten 
• arbetskamrater 
• chefer 
• brukare/kunder 

 
Förslaget ska innehålla en motivering till förslaget.  
 
I juryn ingår personalutskottet. Utskottet ska vara eniga i sitt beslut. 
 
Vinnaren eller vinnarna ska uppmärksammas på ett sätt som utskottet finner 
lämpligt.   
 
Om vinnaren är ett arbetslag belönas dessa med en aktivitet som är 
verksamhetsutvecklande i kombination med att det ska vara 
personalbefrämjande. En enskild medarbetare belönas med en 
utbildningsinsats. Beloppet kan variera från 5000-20000 kronor beroende på 
om det är enskild person eller ett arbetslag. 
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  Personalutskottets förslag 

 
att föreslå förändringar avseende årets arbetsplats.  
 
Vinnaren kan vara både en enskild medarbetare eller ett arbetslag. Vinnaren 
utses genom nomineringar och jurybeslut. Personalutskottet arbetar fram 
kriterierna och utgör även jury. 
 
Förslag till årets medarbetare kan vara allmänheten, arbetskamrater, chefer 
eller brukare och kunder. 
 
Personalutskottet ansvarar för att arbetslaget eller medarbetaren 
uppmärksammas. Vinnaren belönas med en utbildningsinsats till ett värde 
av mellan 5000 kronor till 20 000 kronor. 
_____ 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Följande förändringar avseende årets arbetsplats godkännes:  
 
Vinnaren kan vara både en enskild medarbetare eller ett arbetslag. Vinnaren 
utses genom nomineringar och jurybeslut. Personalutskottet arbetar fram 
kriterierna och utgör även jury. 
 
Förslag till årets medarbetare kan komma ifrån allmänheten, arbetskamrater, 
chefer eller brukare och kunder. 
 
Personalutskottet ansvarar för att arbetslaget eller medarbetaren 
uppmärksammas. Vinnaren belönas med en utbildningsinsats till ett värde 
av mellan 5000 kronor till 20 000 kronor. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
   Personalchefen 
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Revidering av skolskjutsreglemente   
Alla reglementen i kommunen ska revideras minst en gång per 
mandatperiod. Nuvarande reglemente fastställdes 2009-06-25. 
Utbildningsutskottet har föreslagit att skolskjutsreglementet fortsätter att 
gälla i sin nuvarande form, men med den tolkningen att avståndsgränsen på 
2 km för att få skolskjuts, mäts mot nytt underlag med nya kartor som tagits 
fram och där avståndet mäts längs gång- och cykelvägar, inte som nu 
fågelvägen.  
 
Utbildningsutskottets förslag 
Utbildningsutskottet föreslår att skolskjutsreglementet fortsätter gälla i 
nuvarande form. 
_____ 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens  
Upprättat förslag till skolskjutsreglemente och med den nya tolkningen av 
avståndsgränsen, antas. 
 

 
 
 
Beslutsunderlag 
Skolskjutsreglemente.pdf  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
Verksamhetschefen 
Skolkontorets expedition 
Ekonomi 
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 KF § 162   DNR: KU.2012.168  

 
 

Sammanträdesplan 2013      
Ett förslag till sammanträdesplan för kommunfullmäktige 2013 är framtaget. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Under 2013 sammanträder kommunfullmäktige följande dagar: 
4 februari 
4 mars 
8 april 
6 maj 
3 juni 
2 september 
7 oktober 
4 november 
6 december 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Sammanträdesplan 2013.xls  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
Intranätet 
Hemsidan 
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 KF § 163   DNR: KU.2012.192  

 
 

Sammanräkning från Länsstyrelsen angående ny ledamot och ersättare 
i kommunfullmäktige efter Malin Jonsson (S)   

Kommunfullmäktige beslutade 2012-10-01, § 143, att entlediga Malin 
Jonsson (S) från sitt uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige samt att 
hos Länsstyrelsen hemställa om sammanräkning för utseende av ny ledamot 
i kommunfullmäktige. 

Länsstyrelsen meddelar i beslut 2012-10-19 att Catarina Thunberg (S) 
utsetts till ny ledamot och Kent-Sören Bergström (S) utetts till ny ersättare i 
kommunfullmäktige för tiden 2012-10-19—2014-10-31.  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Länsstyrelsens beslut läggs till handlingarna. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
   Kommunledningskontoret 
 



 
HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 18 (33) 
 
Kommunfullmäktige 2012-11-05  
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 

 
 KF § 164   DNR: KU.2012.192  

 
 

Fyllandsval ersättare i Högsby Bostads AB:s styrelse efter Malin 
Jonsson (S)  
Kommunfullmäktige beslutade 2012-10-01, § 143, att entlediga Malin 
Jonsson (S) från sitt uppdrag som ersättare i HBAB. 
 
Valberedningen föreslår att Catarina Thunberg (S) utses till ny ersättare i 
HBAB. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Catarina Thunberg (S) utses till ny ersättare i HBAB för tiden fram till 
bolagsstämman 2015. 
 
Kommunstyrelsen utser ersättare i utbildningsutskottet. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
HBAB 
Catarina Thunberg 
Kommunledningskontoret 
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 KF § 165   DNR: KU.2011.179  

 
 

Motion angående simkunnigheten i grundskolan     
Miljöpartiet föreslår i motion daterad 2011-06-13, att kommunfullmäktige 
ger skolan resurser att ordna simundervisning på skoltid. Simkunnigheten 
skulle med detta upplägg kunna öka till närmare 100%. 
  
Rektor Roger Petersson har arbetat fram en plan för höjning av antalet 
simkunniga i kommunen. Där framgår att elever inte kan vara borta från 
ordinarie undervisning för att få simträning. Planen ger elever möjlighet till 
stödsimskola eftermiddagar och under höstlovet för elever i åk 4, 8 och 9. 
Stödsimskola kommer att anordnas i någon av de närliggande simhallarna. 
Kostnaden för detta beräknas till 100 000 kronor per läsår. 

Kommunstyrelsen beslutade 2012-05-15, § 132 att återremittera ärendet till 
utbildningsutskottet för ytterligare beredning. 
 

 Utbildningsutskottets förslag 
Att Kommunstyrelsen avslår motionen. Utbildningsutskottet organiserar 
simundervisningen på lämpligaste sätt. 
_____ 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Motionen avslås, men utbildningsutskottet får i uppdrag att redovisa årligen 
hur simkunnigheten utvecklas mot bakgrund av sin egen utarbetade plan för 
att höja simkunnigheten bland skoleleverna. 
_____ 

Tilläggsyrkande 
Trots att motionen föreslås avslås tackar ändå motionären Gunilla Schollin-
Borg (MP) för kommunstyrelsens förslag om årlig redovisning av 
simkunnigheten bland eleverna och föreslår att redovisningen sker till 
kommunfullmäktige årligen i september månad. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen avslås, men utbildningsutskottet får i uppdrag att redovisa årligen 
hur simkunnigheten utvecklas mot bakgrund av sin egen utarbetade plan för 
att höja simkunnigheten bland skoleleverna. 
 
Redovisning sker till kommunfullmäktige årligen i september månad, enligt 
Gunilla Schollin-Borgs tilläggsyrkande. 
 
Beslutsunderlag 
Motion MP.pdf  

 
Beslutsexpediering 
Utbildningsutskottet 
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 KF § 166   DNR: KU.2012.210  

 
 

Medborgarförslag angående simhall i Högsby  
Ett medborgarförslag daterat 2012-10-29, är inlämnat till 
kommunfullmäktige, angående önskan om simhall i Högsby 2013.  
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
Beslutsexpediering 
   KS 
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 KF § 167   DNR: KU.2012.154  

 
 

Medborgarförslag om skolskjuts från Kolsrum till Fröviskolan     
Ett medborgarförslag med önskemål om skolskjuts från Kolsrum till 
Fröviskolan har inkommit. Där hävdas att vägen är trafikfarlig. 
Tidigare erfarenheter där Vägverket och Polisen gjort bedömningar av 
skolvägens trafikfarlighet säger att denna väg inte kommer att betraktas som 
trafikfarlig. 
 
Tittar man däremot på avståndet till skolan överstiger det 2 km. Enligt 
reglementet ska skolvägen överstiga 2 km för att eleven ska vara berättigad 
till skolskjuts. Tillämpningen av denna avståndsgräns har gjorts med 
mätningar på kartan. Ett nytt underlag med kartor har tagits fram där 
avståndet mäts längs gång- och cykelvägar.  
 
Om kommunen tillämpar de nyupprättade kartorna bedöms 8 elever som i 
dag inte är berättigade till skolskjuts bli det. Kostnaden för denna skolskjuts 
beräknas till 55 000 kronor per år.  
 

 Utbildningsutskottets förslag 
Utbildningsutskottet föreslår Kommunstyrelsen att tillämpa de nya kartorna 
där avståndet mellan hemmet och skolan mäts längs gång- och cykelvägar. 
Skolskjuts från Kolsrum blir därmed beviljad på grund av avståndsgränsen. 
Andemeningen i medborgarförslaget blir därmed uppfylld.  
____ 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
De nya kartorna, där avståndet mellan hemmet och skolan mäts längs gång- 
och cykelvägar, tillämpas. Skolskjuts från Kolsrum blir därmed beviljad på 
grund av avståndsgränsen.  
 
Andemeningen i medborgarförslaget blir därmed uppfylld.  
 
 
Beslutsunderlag 
Resultat_2km.pdf  
Medborgarförslag 2012-07-30 

 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
   Medborgarförslagsställaren 
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 KF § 168   DNR: KU.2012.138  

 
 

Besvarande av enkel fråga angående nya lekredskap till skolgårdar   
Gunilla Schollin Borg (MP) vände sig vid kommunfullmäktiges 
sammanträde 2012-10-01 till kommunstyrelsens ordförande Ingemar 
Svanström (C) och efterhörde när nya lekredskap kommer att sättas upp på 
de skolor där lekredskap togs bort på grund av fara. 

Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) inleder med att 
beklaga att några lekredskap ännu inte kommit upp, men när SKL 
Kommentus inköpscentral genomfört sin centrala upphandling i februari kan 
kommunen göra de nödvändiga inköpen. Det kommer förhoppningsvis att 
innebära att ny lekredskap sätts upp före sommarlovet. De 
investeringsmedel som avsatts 2012 för detta ändamål täcker inte hela 
behovet och verksamhetschefen ser nu över möjligheterna att inom 
budgetramen för 2013 få full täckning för kostnaderna.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
  Verksamhetschef  
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 KF § 169   DNR: KU.2012.199  

 
 

Besvarande av enkel fråga angående ideella krafter som en resurs i 
samhället  

Heléne Danielsson (KD) vände sig vid kommunfullmäktiges sammanträde 
2012-10-01 till kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) och 
påtalade vikten av att kommunen tar till vara på de goda ideella krafter som 
finns i samhället. Det finns många som frivilligt ställer upp och engagerar 
sig i olika sammanhang i vår kommun. Finns det någon plan på hur 
kommunen ska ta till vara på denna resurs?  

Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) svarar att ”det finns 
många ideella krafter som bidrar till att höja livskvalitén i Högsby Kommun 
Här finns ett brett utbud av föreningar där medlemmarna utför ideella 
arbetsinsatser. Här finns också enskilda personer som ställer tid till 
förfogande för ideellt arbete. En del av de ideella arbetet tangerar också den 
kommunala verksamheten. 
 
Heléne frågar om det finns någon plan på hur kommunen ska ta till vara på  
denna resurs. Mitt svar blir både ja och nej. 
 
Nej om du med plan menar att kommunen som ett komplement till vår 
kärnverksamhet ska försöka att schemalägga, styra eller planera det 
frivilliga arbete som utförs av organisationer, föreningar och enskilda. 
Möjligheten att planera ideellt, frivilligt arbete är svårt eftersom vi inte kan 
begära att ideellt frivilligt arbetande människor ska inrätta sig efter våra 
planer. 
 
Ja om du med plan menar att kommunen har för avsikt att fortsätta det goda 
samarbete som vi redan i dag har med de ideella krafterna. Ja om du menar 
att kommunen även fortsättningsvis ska stötta föreningslivet. 
Ja om du menar att vi från kommunens sida ska fortsätta att ge enskilda 
människor, som vill detta, möjlighet att utföra ideellt arbete.” 

Heléne Danielsson (KD) tackar för svaret, men anser att det borde finnas en 
samordnare på kommunbasis som man skulle kunna vända sig till. 
 
 
    
 



 
HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 24 (33) 
 
Kommunfullmäktige 2012-11-05  
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 

 
 KF § 170   DNR: KU.2010.144  

 
 

Besvarande av enkel fråga angående fartdämpande åtgärd på 
Kyrkogatan i Högsby      

Leif Gustafsson (SD) vände sig vid kommunfullmäktiges sammanträde 
2012-10-01 till ÖSK:s (Östra Smålands Kommunalteknikförbund) 
ordförande Roland Waern (M) och efterhörde när ÖSK kommer att flytta 
trafikhindret på Kyrkogatan. 
 

ÖSK:s ordförande Roland Waern (M) svarar att ÖSK beslutade 2012-10-02 
att den fartdämpade åtgärden på Kyrkogatan i Högsby flyttas i nordvästlig 
riktning, enligt gatuavdelnings förslag.  
 
Den fartdämpande åtgärden har under åren varit föremål för många olika 
synpunkter. Klagomål har framförts mot dess placering som försvårar 
tillgängligheten till intilliggande fastighet. Likaså har framförts synpunkter 
på att den fartdämpande åtgärden är onödig och man förordar i stället en 
hastighetsbegränsning till 30 km/tim i området. Åsikten att två bilar ska 
kunna mötas i den fartdämpande åtgärden har även framförts. 
 
Gatuavdelningen anser att den fartdämpande åtgärden på Kyrkogatan fyller 
en stor funktion och har en betydande sänkande effekt på fordonens 
hastighet. Gatuavdelningen förstår klagomålen som gäller åtgärdens 
placering och de svårigheter som den innebär gällande tillgänglighet till 
intilliggande fastighet. 
 
Gatuavdelningen har tillsammans med konsultföretaget Våcon undersökt 
olika lösningar såsom alternativ placering, alternativ utformning och ett helt 
borttagande och dess konsekvenser. Gatuavdelningen förordar en flyttning 
av den fartdämpande åtgärden ett antal meter i nordvästlig riktning. 
Flyttningen möjliggör bättre tillgänglighet till fastigheten Kyrkogatan 
18,samtidigt som åtgärdens hastighetsdämpande effekt kvarstår. 

Leif Gustavsson (SD) förklarar sig missnöjd med ÖSK:s beslut. 
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 KF § 171   DNR: KU.2012.185  

 
 

Besvarande av enkel fråga angående stängd väntsal och offentlig WC 
vid terminalområdet i Högsby     
Leif Gustafsson (SD) vände sig vid kommunfullmäktiges sammanträde 
2012-10-01 till kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) och 
efterhörde när väntsalen och den offentliga toaletten vid teminalområdet i 
Högsby ska öppnas? Gustafsson tycker det ger ett dåligt intryck av 
samhället när väntsalen och den enda offentliga toaletten hålls stängd för 
resenärerna. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) svarade att svar från 
KLT (Kalmar läns Trafik) kommer att presenteras på kommunstyrelsens 
sammanträde 2012-10-09.  
 
Vid dagens sammanträde kompletterar Svanström sitt svar enligt följande: 
En lösning håller på att tas fram för att kunna hålla lokalerna öppna under 
dagtid och vilka kostnader det medför. För att minska riskerna för 
skadegörelse har kommunen lämnat in en ansökan till Länsstyrelsen om att 
få sätta upp kameror för övervakning. De två toaletterna inne i väntsalen 
föreslås bli permanent stängda då kostnaden för att installera myntautomater 
blir för stor. Det finns dock ytterligare ett offentligt WC-utrymme som i 
nuläget är igenlåst i resecentrum i samma byggnad som kiosken med ingång 
direkt ifrån gatan. Ägaren till kiosken i resecentrum är beredd att ta ansvar 
för en nyckelhantering för dessa två toaletter genom något enkelt avtal med 
kommunen. Det blir då en utsträckt service eftersom kioskverksamheten har 
längre öppettider än vad väntsalen kommer få enligt detta förslag.  
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 KF § 172   DNR: SU.2009.2  

 
 

Enkel fråga angående LOV i Högsby kommun   
Ewa Engdahl (C) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande och frågar 
vad som händer i Högsby kommun med anledning av beslut om LOV? 
 
Vilka möjligheter finns för alternativa aktörer att utföra arbet inom ramen 
för LOV i Högsby kommun? 
 
Vilken tidplan finns för införandet av LOV-en i Högsby kommun? 
 
Hur kommer information om LOV-en att ges till näringsliv, allmänhet och 
kommunal personal? 
 
Kommunstyrelsens ordförande besvarar frågan vid nästa sammanträde. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Beslutsexpediering 
   KSO 
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 KF § 173   DNR: KU.2012.219  

 
 

Enkel fråga angående neddragning av bussturer  
Heléne Danielsson (KD) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande 
Ingemar Svanström (C) och efterhör hur kommunen har agerat efter KLT:s 
(Kalmar Läns Trafik AB) neddragning av bussturer i kommunen? 
 
Kommunstyrelsens ordförande besvarar frågan vid nästa sammanträde. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Beslutsexpediering 
   KSO 
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 KF § 174   DNR: KU.2012.220  

 
 

Enkel fråga angående Postens stängning av terminalen i Högsby  
Tommy Palmgren (V) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Ingemar 
Svanström (C) och efterhör om kommunen hade någon inblandning i 
Postens stängning av terminalen i Högsby. 
 
Kommunstyrelsens ordförande besvarar frågan vid nästa sammanträde. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
   KSO 
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 KF § 175   DNR: KU.2012.162  

 
 

Enkel fråga angående upphörande av service till pensionärer från 
Arbetsmarknadsenheten vid Tegelbruket   
Kjell Front (C) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Ingemar 
Svanström (C) och efterhör vem som har beslutat om att servicen från 
Arbetsmarknadsenheten vid Tegelbruket till kommunens pensionärer ska 
upphöra? 
 
Kommunstyrelsens ordförande besvarar frågan vid nästa sammanträde. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
   KSO 
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 KF § 176   DNR: KU.2012.217  

 
 

Enkel fråga angående inrättande av "Social insatsgrupp"  
Monika Olsberg (M) meddelar att Rikspolisstyrelsen har redovisat resultat 
av pilotprojekt med ”sociala insatsgrupper” på olika platser i landet. En 
sådan grupp är individbaserad och arbetar med barn och ungdomar, som 
riskerar att hamn i kriminalitet. Syftet är här att olika myndigheter ska 
samverka på ett effektivare sätt än tidigare. Projektet har pågått i 1,5 år och 
erbjudit kriminellt belastade ungdomar stöd och hjälp för att bryta sin 
destruktiva livsstil. Rikspolisstyrelsen och SKL vill se en fortsättning på 
detta arbete och att det ska inspirera fler kommuner till samarbete.  
 
Monika Olsberg (M) vänder sig till socialutskottets ordförande Jonas 
Erlandsson (S) och efterhör om det är dags att inrätta en ”Social 
insatsgrupp” i Högsby kommun? Och hur går det med organisationen av 
BRÅ? 
 
Socialutskottets ordförande Jonas Erlandsson (S) besvarar frågorna vid 
nästa sammanträde. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Beslutsexpediering 
   SUO 
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 KF § 177   DNR: KU.2012.218  

 
 

Motion om tillgänglighet i kollektivtrafiken  
Sverigedemokraterna (SD) skriver i motion att god tillgänglighet och 
smidighet i allmänna kommunikationer är viktigt, inte minst i en kommun 
med utspridd befolkning som Högsby. Kommunen har genom KLT (Kalmar 
Läns Trafik AB) och KLB (Kalmar Läns Beställningscentral) avtal med ett 
antal bussar och persontrasportfordons entreprenörer för sjuk- och 
färdtjänstresor samt ren linjetrafik. De flesta fordon är anpassade för 
rörelsehindrade och i högsta miljöklass. 
 
Grundtanken är att trafiken ska vara tillgänglig och flexibel och att 
skolresor, sjukresor och persontrasporter ska samordnas. Denna servicenivå 
belastar kommunens skattebetalare och då är det givetvis viktigt att dessa 
åtaganden renderar kommunens invånare bästa möjliga service! 
 
Vid brukares resor till och från Högsby läkarstation och hälsocentral 
upplever idag många att det är besvärligt att ta sig till och från resecenter 
eller närmaste busshållplats som är vid skolan. Många har åkommor som 
begränsar deras rörlighet och lokal taxi saknas i Högsby. Detta gör att 
många som skulle kunna anlita linjelagd busstrafik istället utnyttjar de både 
för kunder och kommun kostsammare sjuktransporterna. 
 
Kommunen genomkorsas idag av regelbunden skol- och linjetrafik. Flera av 
dessa rutter skullel med fördel kunna linjeläggas till och från Högsby 
hälsocentral. Med enkla medel skulle också en busshållplats kunna etableras 
vid hälsocentralen. Detta skulle höja tillgänglighet, servicenivå och 
bekvämlighetsnivå för kommuninvånare och allmänhet samtidigt som 
kostnaderna sulle bli läger! 
 
Därför hemställer Svergiedemokraterna i Högsby kommun att 
 
-  kommunstyrelsen ges i uppdrag att i samråd med KLT i enlighet med 
motionens andemening förändra lämpliga busslinjer att gå till och från 
Högsby sjukhem och hälsocentral 

-  en busshållplats anläggs nära hälsocentralens entré 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 
 
Beslutsexpediering 
   KLU 
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HÖGSBY KOMMUN    SAMMANTRÄDESLISTA 
         

Kommunfullmäktige 2010-11—2014-10   
Datum 
2012-11-05       

               
   Omröstningar      

     
§ 
154     §     

Ledamöter Tjänstgörande ersättare  Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår 

(S) Jonas Erlandsson   X X           

(C) Ingemar Svanström  X X           

(S) Diana Bergeskans   X X           
(C) Stihna Johansson-
Evertsson   X X           

(S) Carl-Axel Blom   X X           

(M) Roland Waern   X  X         

(SD) Leif Gustafsson   X   X       

(S) Jenny Joelsson   X X         

(C) Kjell Front   X  X        

(S) Nedzad Talovic  Jan-Erik Ekh X X         

(KD) Marita Björkvall   X   X       

(S) Ingrid Axelsson   X X         

(C) Kerstin Karlström  X X           

(M) Monika Olsberg  X  X         

(S) Magnus Gabrielsson   X X          

(SD) Berndt Limegård  -           

(S) Inga-Lill Andersson  Kent-Sören Bergström X X          

(S) Raymond Asp   X  X         
(MP) Gunilla Schollin-
Borg   X X          

(C) Ewa Engdahl   X  X         

(S) Robert Bucht Ylva Karlsson  X X           

(M) Anders Svensson  X X             

(KD) Lars Elmborg  X X           

(S) Solweig Ekh   X    X       

(C) Mikael Jonnerby  X X           
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HÖGSBY KOMMUN         

    SAMMANTRÄDESLISTA 
Kommunfullmäktige 
2010-11—2014-10         

   
Datum 
2012-11-05     

                
   Omröstningar      

   
§ 
154   §   

Ledamöter Tjänstgörande ersättare  Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår 

(SD) Evert Andersson  X  X     

(S) Sven-Bertil Ohlsson   X   X         

(C) Lars-Magnus Ek   X   X         

(S) Inger Gustavsson Roland Erlandsson  X X          

(V) Tommy Palmgren   X  X         

(S) Egon Ericsson   X  X         

(M) Marcus Schön   X  X         

(C) Rosa Lopes   X X          

(S) Ingbritt Loberg   X X          

(SD) Sune Olsson   X  X         

(S) Mikael Karlsson   X X          

(C) Lars-Willy Johansson Anders Pettersson  X X          

(S) Catarina Thunberg   X X          

(KD) Helene Danielsson   X  X         

(C) Thomas Ivarsson   -              

(C) Anders Ek   X X           
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